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آموریم: باید به برونو 
کمک کنیم

موفق  پنجشنبه شب  منچستریونایتد 
شد در دیدار خانگی دور برگشت مرحله 
یک هشتم نهایی لیگ اروپا با نتیجه ۴ بر 
یک رئال سوسیه داد را از پیش رو بردارد 
و در مجموع دو دیدار رفت و برگشــت 
با برتری ۵ بر ۲ راهی مرحله بعد شود. 
روبن آموریم، ســرمربی شیاطین سرخ، 
پــس از این دیدار در تمجیــد از کاپیتان 
تیمش که در ایــن دیدار هت تریک کرد، 
گفت: «هر موقــع که ما بــه برونو نیاز 
داریم، او همیشــه آنجاست. در ضربات 
شــروع مجدد او می توانــد اوضاع را به 
سود ما تغییر دهد، می تواند توپ را جلو 
بیاورد، می تواند گل زنــی کند، می تواند 
مانند آنچــه در ۱۰ دقیقه آخر این بازی 
نشــان داد، جابه جایی ها را انجام دهد. 
فرنانــدز همچنین می توانــد دفاع کند ، 
بنابرایــن او کاپیتانــی عالی بــرای تیم 
ماســت و ما بایــد به او کمــک کنیم تا 
عناوین قهرمانی را کســب کند، چون او 
سزاوار چیزهای زیادی است». سرمربی 
پرتغالی منچستریونایتد درخصوص جو 
ورزشــگاه اولدترافورد هم صحبت کرد: 
«شما می توانید هواداران و سروصدایی 
که در ورزشــگاه اولدترافورد وجود دارد 
را احســاس کنیــد. توضیح آن دشــوار 
است. شــما از چنین جوی که هواداران 
ایجاد می کنند، می توانید اعتمادبه نفس 
بگیریــد. شــب واقعــا خوبــی بــود». 
منچســتریونایتد در مرحلــه یک چهارم 
نهایی لیــگ اروپا باید بــه مصاف لیون 
برود که بازی رفــت این تقابل در تاریخ 
۲۱ فروردین در خانه لیون برگزار خواهد 
شد و شــیاطین ســرخ نیز در تاریخ ۲۸ 
فروردیــن در اولدترافــورد از نماینــده 

فرانسه میزبانی خواهند کرد.

سرخیو راموس 
در باشگاه هزارتایی ها

کاپیتان ســابق رئال مادرید به رکورد 
قابل توجهــی در دوران حرفه ای خود 
دست یافت. ســرخیو راموس که بسیار 
امیدوار بود بار دیگر پیراهن رئال مادرید 
را بپوشد، در نهایت یک تصمیم عجیب 
گرفــت و راهی لیگ مکزیک شــد. او با 
پیراهن مونتــری چهارمین بازی خود را 
انجام داد و توانست از روی نقطه پنالتی 
ســومین گلش را برای تیم جدیدش به 
ثمر برســاند. راموس در این مسابقه به 
رکــورد ۱۰۰۰ بــازی در دوران حرفه ای 
خود رســید. او ۶۷۱ بازی با پیراهن رئال 
مادریــد، ۱۸۰ بازی بــا پیراهن تیم ملی 
اســپانیا، ۸۷ بازی با پیراهن ســویا، ۵۸ 
بازی با پیراهن پاری سن ژرمن و ۴ بازی با 

پیراهن مونتری انجام داده است.

قیام سپاهانی ها علیه داوری پس از تساوی برابر نساجی
قهرمانی ها را مثل بنزین
 سهمیه بندی می کنند

هفته بیست وســوم لیگ برتر فوتبال از پنجشــنبه با برگزاری سه بازی 
آغاز شد که در یکی از آنها، شاگردان مهدی رحمتی در قزوین میهمان 
هوادار قعر جدولی بودند و توانستند در یک بازی پرگل، ۳ بر ۲ تیم هوادار را 
شکســت دهند. خیبر خرم آباد هم میزبان چادرملوی اردکان بود و با دو گل 
حریفش را شکســت داد. امــا در مهم ترین بازی این روز، ســپاهان میهمان 

نساجی بود و به تساوی رسید. 
در این دیدار ابتدا طلایی پوشــان توسط رضا شکاری به گل رسیدند اما در 
 VAR وقت های اضافه نیمه نخســت، در یک صحنــه بحث برانگیز دخالت
باعث شــد داور خطای پنالتی یزدانی روی عارف رســتمی را بگیرد تا کوین 
یامگا پشــت ضربه پنالتی بایستد. ضربه یامگا را در ابتدا نیازمند مهار کرد اما 
توپ برگشتی توســط خودِ یامگا به گل تبدیل شد. زردپوشان اصفهانی حالا 
از شــش بازی گذشته شــان پنج بازی را مساوی کرده اند و این برای تیمی که 
در کورس قهرمانی قرار دارد، ناکامی بزرگی محســوب می شود. تیم پاتریس 
کارترون در شــرایطی این روزها اســیر بحران تساوی شده که آنها به شدت از 
داســتان داوری شکایت دارند و حتی با طرح صورت مسئله جنجالی، اعتقاد 
دارند ســناریویی علیه آنها شــکل گرفته که مانع از قهرمانی این تیم در لیگ 

برتر و جام حذفی شود.
پاتریس کارترون، ســرمربی تیم فوتبال سپاهان، در نشست خبری پس از 
دیدار با نســاجی مازندران، گفت: «زیاد حرفی نــدارم، نمی خواهم دروغ گو 
باشــم اما مجبور هستم امشب دروغ بگویم وگرنه محروم می شوم. در واقع 
بنا به شــرایط باید دروغ گو باشــم و چیزی نگویم. دو بازی است که اتفاقاتی 
می افتــد؛ این بازی نیز دیدید که در محوطه برخورد خاصی بود، چیز دیگری 
هم ندارم بگویم». کارتــرون صحبت هایش را این طور ادامه داد: «حس من 
این است که بهتر می توانستیم بازی را کنترل کنیم ولی این طور گل خوردن و 
این طور گل ما را نگرفتن عجیب اســت. بازی قبلی گل سالم را مردود اعلام 
کردنــد و در این بازی این طور پنالتی برای حریف گرفتند. به نظرم این گل یک 

کادوی عجیب برای تیم حریف بود».
البته علاوه بر ســرمربی ســپاهان که با کنایه درباره داوری صحبت کرد، 
تعدادی از بازیکنان این تیم به شــدت علیــه وضعیت داوری موضع گرفتند. 
ســیاوش یزدانی، مدافع میانی سپاهان، انتقادش را با اشاره به صحنه پنالتی 
نســاجی، علنی کرد: «تمام زحمات تیم را نابــود کردند و امکان ندارد چنین 
صحنه ای را پنالتی بگیرند و حتی یک درصد هم پنالتی نبود». محمد دانشگر 
دیگــر مدافع تیم اصفهانــی، در اظهاراتی عجیب گفت: «هر ســاله به این 
زمان که می رسد شــرایط فرق می کند و اجازه نمی دهند سپاهان در کورس 
قهرمانــی قرار گیرد و بایــد بگویم عین بنزین، قهرمانــی لیگ و جام حذفی 
را ســهمیه بندی می کنند». در این بین کاپیتان ســپاهان پا را فراتر گذاشت و 
صحبت هــای تندتری مطرح کرد. محمد کریمی با کنایه به شــرایط موجود، 
قهرمان لیــگ و جام حذفی را هم پیش بینی کرد: «بحث من داوری اســت 
و نمی توانم خــودم را کنترل کنم، مخصوصا زمانی که حق با تیم ماســت. 
مــا قدرت ایــن را نداریم که با همه چیز بجنگیم. بــا این همه ناحقی که در 
تیم ما ایجاد شــده و اعضای تیم ما تلاششــان را کردنــد، کمترین تقصیر را 
بازیکنان جــوان و بزرگ ترهای تیم ما دارند که همه جوره تلاش می کنند، اما 
بعضی چیزها دست خودمان نیست. پیش بینی دارم که قهرمانی بین تراکتور 
و پرســپولیس خواهد بود و پیش بینی من از جام حذفی قهرمانی اســتقلال 
خواهــد بود». او در ادامه گفت: «من نه طعنــه زدم و نه چیز خاصی، فقط 
پیش بینی کردم. هواداران متوجه صحبتم خواهند شــد. شــرمنده هواداران 
هســتیم که ناراحت هســتند. زورمان به خیلی چیزها نمی رسد و این هفت 
هفته را برای سلامتی بازی می کنیم!». در این شرایط، دیروز ایزد سیف االله پور، 
قائم مقام باشــگاه نســاجی، به صحبت های ســپاهانی ها واکنش نشان داد 
و گفت: «متأســفانه ســپاهانی ها با شــلوغ کاری قصد دارند عملکرد خوب 
نســاجی را زیر ســؤال ببرند. پنالتی ای که روی بازیکن مــا اتفاق افتاد، اظهر 
من الشمس اســت و اگر دوســتان اعتراضی دارند و از کورس جا مانده اند، 

مقصر ما نیستیم».

خبر سوژه

پیســت اسکی توچال مدتی قبل میزبان سومین دوره مسابقات اسنوبرد قهرمانی کشور 
بود. رویدادی که با حضور بیش از ۱۲۰ ورزشکار برتر در دو بخش سافت و هارد و در قالب 
دو گروه آقایان و بانوان برگزار شــد. این رقابت ها که از مهم ترین رویدادهای اسنوبرد ایران 
محسوب می شود، در هوایی ســرد اما آفتابی و در شرایطی ایدئال برای اسکی بازان برگزار 
شــد. ورزشکاران شرکت کننده در این دوره از رقابت ها با عبور از مسیرهای فنی و نفس گیر، 
مهارت و آمادگی شان را در برابر رقبای خود به نمایش گذاشتند و لحظات پرهیجانی را برای 
تماشاگران و علاقه مندان این رشــته رقم زدند. در نهایت، برخی از برترین اسنوبردسواران 
کشــور موفق شدند با ثبت زمان های درخشان، روی سکوهای قهرمانی بایستند. برای درک 
بهتر فضای رقابت و مســیر قهرمانی در رشــته اســکی، گفت وگویی با مارال کلهر، یکی از 
مقام آوران این مســابقات، انجام دادیم. دختر اسکی بازی که با عملکردی چشمگیر موفق 
بــه کســب یکی از عناوین برتر این دوره از رقابت ها شــد. او در ایــن مصاحبه از تجربیات، 

چالش ها و مسیر حرفه ای خود صحبت کرده است.
در ابتدا خودت را معرفی کن و بگو چند سال است که رشته اسکی را به طور حرفه ای و   �

در سطح قهرمانی دنبال می کنی؟
من مارال کلهر هســتم. هفدهم شــهریور ۱۳۸۴ در دیزین متولد شدم و از شش سالگی 
اسکی کردن را شروع کردم. حدود پنج سال است که در این رشته به طور حرفه ای فعالیت 
و در مســابقات مختلف شــرکت می کنم. انگیزه ابتدایی من برای انجــام این ورزش پدرم 
بود که اولین و بهترین مربی ام به شــمار می رفت. از ســویی من در دیزین متولد شدم و از 
ابتدا در میان برف بودم و به نوعی در بین برف ها بزرگ شــدم، برای همین اســکی بخش 
جدایی ناپذیر زندگی ام شــد و به ورزش قهرمانی و حرفه ای روی آوردم. در مدرســه و در 
هنرستان رشــته تربیت بدنی را کار می کردم و در دانشــگاه هم در حال حاضر دانشجوی 

رشته علوم ورزشی هستم.
از مســابقاتی که به تازگی در آن شرکت کردی و اینکه توانستی روی سکو بروی برایمان   �

بگو.
این رقابت ها که اســفندماه در توچال برگزار شــد، ســومین دوره مسابقات جایزه بزرگ 
MVM بود. این دومین دوره اســت که من در این رقابت ها شــرکت کرده و در هر دو دوره 
توانستم به مقام دوم در بخش بانوان دست پیدا کنم. تمام تلاش من این است که در دوره 
بعدی این رقابت ها به مقام اول برســم. این مسابقات با در نظر گرفتن این نکته که شرکت 
برای عموم افرادی که اســکی حرفه ای کار می کنند آزاد بود، سطح خوبی داشت و رقابت 
هم فشرده و پایاپای بود. تعداد شرکت کننده ها به نحوی بود که مدیریت رقابت ها به خوبی 

انجام گرفت و شاهد یک رویداد عالی بین ورزشکاران اسکی بودیم.
شما فقط در ماده اسنوبرد مسابقه می دهی یا در هر دو ماده فعالیت می کنی؟  �

من از همان ابتدا در ماده اسنوبرد فعالیت می کردم. هرچند اغلب ورزشکاران این رشته 
در ابتدا با ماده آلپاین فعالیت خود را در اســکی آغاز می کنند و ســپس به سمت اسنوبرد 
می روند، اما من از همان ابتدا انتخابم اسنوبرد بود. تفاوت این دو ماده در این است که در 
اسکی آلپاین ورزشــکار از دو چوب استفاده می کند و حالتی شبیه به اسکیت دارد. اسکی 

اسنوبرد اما به صورت اسکیت برد است و از نظر زمانی نیز نسبت به آلپاین جدیدتر است.
نحوه حضور در تیم ملی برای دختران اسکی ایران به چه شکل است؟  �

فدراسیون اسکی معمولا برای انتخاب اعضای ملی پوش خود مسابقات انتخابی برگزار 

می کند. در مســابقات انتخابی افراد برتر شناخته شده و برای حضور در اردوهای تیم ملی 
دعوت می شــوند. در بین اســکی آلپاین و اســنوبرد اما تفاوتی وجود دارد، به نوعی که در 
بخش اســنوبرد تنها یک نفر یا نهایت دو نفر به مســابقات بین المللی اعزام می شوند. این 
موضوع رقابت را بین اســکی بازان بخش اســنوبرد دشوار می کند. در ایران در حال حاضر 
نزدیک به ۱۰ نفر هستیم که در بخش زنان، رشته اسنوبرد را به طور حرفه ای کار می کنیم. 
تقاضای من از فدراســیون اسکی این است که نگاهشــان به این ماده بهتر باشد و سهمیه 

نفرات اعزامی را بیشتر کنند.
از آنجایی که اسکی جزء رشته هایی است که متقاضیان و فعالان مرد و زن در آن تقریبا   �

برابر هستند، به طور کلی جایگاه زنان را در فدراسیون اسکی ایران چطور ارزیابی می کنی؟
به اعتقاد من توجه و اهمیت فدراســیون اسکی به بخش زنان وضعیت مطلوبی دارد. 
به ویژه در یکی، دو ســال اخیر این شــرایط بهتر شده است. تنها موردی که می توانم به آن 
اشــاره کنم، همان تعداد ســهمیه ها و نفرات اســت که به نظرم نیازمند بازنگری و توجه 
بیشــتر است. اما در مجموع نگاه فدراسیون اسکی به زنان ورزشکار این رشته مثبت است 
و می  توان گفت تفاوت چندانی بین بخش مردان و زنان وجود ندارد. البته نمی توان گفت 
امکانــات و نگاه  در هر دو بخش برابر اســت، اما تفاوت آن مانند بســیاری از رشــته های 
دیگر فاحش و با فاصله زیاد نیســت. در نهایت نیز باید به این اشــاره کنم که من معتقدم 
ورزشــکاران اســکی در اعزام های برون مــرزی می توانند تجارب خوبی کســب کنند و اگر 
اعزام ها بیشــتر باشد و بین دو ماده و ورزشــکاران به طور برابر تقسیم شود، اتفاق بهتری 
می افتد. در ضمن، این رشته جذابیت زیادی دارد و واقعیت این است که اگر توجه رسانه ها 
به این رشــته بیشتر شــود، به موازات آن انگیزه ورزشکاران نیز بیشتر شده و کیفیت رقابت 

نیز بالاتر می رود.
در ذهن عموم مردم، اســکی رشته قشــر خاصی از جامعه به شــمار می رود و ورزش   �

گران قیمتی است. اگر فردی با وضعیت مالی متوسط بخواهد در این رشته فعالیت کند باید 
چه مسیری را طی کند؟

به هر حال این یک واقعیت اســت که اسکی در گروه ورزش های پرهزینه قرار می گیرد. 
وســایل و تجهیزات، البسه و بسیاری از موارد دیگر است که موجب شده برای فعالیت در 
این رشته هزینه ها بالا باشد. اما به اعتقاد من فردی که به این ورزش علاقه دارد، حتما باید 
حتی برای یک بار اســکی کردن را تجربه کند؛ چرا که ممکن است در همان یک بار حضور 
به اســتعداد خود پی ببرد و بتواند با حمایت فدراســیون و دیگر ارگان ها به طور حرفه ای 

فعالیت کند.
چه چشم اندازی برای خودت و اسکی ایران متصور هستی؟  �

من چشــم انداز بلندی برای خودم در اسکی تصور می کنم. هر سال که می گذرد حس 
رقابت و پیشــرفت در من پررنگ تر می شــود. آرزو دارم که بتوانم در مســابقات جهانی با 
اســکی بازهای معروف جهان رقابت کنم. بزرگ ترین پشــتیبان هر ورزشکار حرفه ای بدون 
شک فدراسیون آن رشته اســت. من هم امیدوارم که توجه و حمایت فدراسیون اسکی از 
ورزشکاران زن بیشتر شود تا ما با خیال راحت تر بتوانیم مسیر حرفه ای خود را سپری کنیم. 
خواســته من از تمامی مســئولان این است که نگاه جنســیتی در ورزش کمتر شود تا زنان 
ورزشــکار هم بتوانند پا به پای مردان ورزشکار در سطح حرفه ای و قهرمانی ورزش کنند و 

به رقابت بپردازند.

طارمی؛ بازیکنی با نگرش درست و اعتماد به نفس کم
مهدی طارمی تابستان به عنوان بازیکن آزاد 
راهی اینتر شــد تا بعد از چند سال حضور در 
پورتــو، ماجراجویی جدیــدش را در یکی 
از بهتریــن لیگ هــای اروپا آغــاز کند. 
طارمی برای تحمیل خود به ســرمربی 
و برخــورداری از جایگاهــی ثابــت، 
فرصت هایــی داشــت و در طــول 
فصل چند بــار در ترکیــب اصلی 
نراتزوری قرار گرفت اما نتوانســت 
انتظــارات را بــرآورده کنــد. این در 
حالی اســت که اینزاگی از مهاجم باتجربه ای 
ماننــد طارمی انتظــار بیشــتری به خصوص 

در دیدارهــای حســاس دارد و هــواداران هم 
کــه از مهاجــم تیمشــان چیــزی جــز گل زنی

 نمی خواهند.
در این شــرایط، کوریره دلو اسپورت گزارشی 
درخصوص وضعیت مهاجمان اینتر منتشر کرد 
و در بخشی از آن، درباره مهدی طارمی نوشت: 
«تصور این اســت کــه طارمــی اعتمادبه نفس 
ندارد، هرچند برخورد او همیشــه درست بوده 
و نگرش خوبی داشــته اســت. با وجــود این، 
اگــر عملکــرد او از اکنون تا پایــان فصل بهبود 
قابل توجهی نداشــته باشــد، اینتر ممکن است 
خداحافظی زودهنگامی با او تنها یک سال پس 

از ورودش به ایتالیا داشــته باشد». این در حالی 
است که براســاس اعلام برخی منابع ایتالیایی، 
جدایی مارکــو آرناتوویچ و خواکین کوریا از اینتر 
تا حد زیادی مشــخص شــده و اینتر قصد دارد 
مهاجم جدیدی در تابســتان آینــده به خدمت 
بگیــرد. اینتر در بــازی بعدی اش فــردا باید در 
دیداری حســاس در ســری آ به مصاف آتالانتا 
رده ســومی برود که در کنــار ناپولی از مدعیان 
قهرمانی محســوب می شود. از سویی نراتزوری 
که در لیگ قهرمانان اروپا به عنوان تنها نماینده 
صعودکــرده ایتالیا حضــور دارد، در یک چهارم 

نهایی با بایرن مونیخ روبه رو می شود.
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